

Press Release

March 2, 2021

The European Rural Community Alliance (ERCA) elects a new President and Board

ERCA was established in 2008 as a pan-European alliance of the rural village/ community movements. It works to link and support the rural movements, promote cross-sectoral, place-based rural development and raise the voice of rural people to influence public opinion and rural policy at EU and national levels. ERCA is a founder organiser of the European Rural Parliament, in co-operation with national partner organisations in 40 countries and 7 pan-European networks. During the coming period, ERCA will be working more closely with local communities and to exchange ideas and experiences on important rural issues, in addition to ongoing support for the ERP including managing the ERP Mid-Term Event in spring 2021 and support for the development of the 5th ERP Gathering in Poland in 2022.

Mr. Tom Jones was elected as the new President by the General Assembly on February 25, 2021. He succeeds Mr Staffan Nilsson. Tom, a farmer and rural activist in Wales UK, is a former member of the European Economic and Social Committee EESC, where he was their rural expert. He hopes to contribute his wide experience to the work for the villages in Europe on the Board of ERCA.

"... I firmly believe in the contribution of rural heritage to economic and social renewal. I am a strong and committed advocate of the national rural parliaments and of the European Rural Parliament, whose organizers I highly value. The voices of rural peoples must be heard when we build bridges between the country and the city to achieve a sustainable green agreement. An agreement that saves the wealth of the rural environment, gives people structure and economic and social hope, while at the same time using opportunities to contribute to global challenges. We are rural, plural rural! "

The new Board comprises the following people:

van Essen, Ben	Dutch National Village Association (LVKK), Netherlands
Gorman, Maria	Irish Rural Link, Ireland
Halhead, Vanessa	Scottish Rural Action (SRA), UK
Jones, Tom	Action with Communities in Rural England (ACRE), UK
Laukkanen, Reena	Finnish Village Association, Finland
Nilsson, Staffan	Rural Sweden (HSSL), Sweden
Schuetz, Frank	Brandenburg Village Movement - Network of Lively Villages e.V., Germany
Šetkienė Virginija	Lithuanian Rural Communities Union, Lithuania
Shucksmith, Mark	Action with Communities in Rural England (ACRE), UK

Registered address:

European Rural Community Alliance
c/o Hela Sverige ska leva

Stortorget 7, 1 tr. SE-111 29 Stockholm / Sweden

Website: www.ruralcommunities.eu

Email: vanessa@duthchas.org.uk

Pressemitteilung, 2. März 2021

Die European Rural Community Alliance (ERCA) wählt einen neuen Präsidenten und Vorstand

ERCA wurde 2008 als europaweite Allianz der ländlichen Dorf- / Gemeindebewegungen gegründet. Es dient dazu, die ländlichen Bewegungen zu verbinden und zu unterstützen, die sektorübergreifende, ortsbezogene ländliche Entwicklung zu fördern und die Stimme der Landbevölkerung zu erheben, um die öffentliche Meinung und die ländliche Politik auf EU- und nationaler Ebene zu beeinflussen. ERCA ist Gründungsorganisator des Europäischen Parlaments für den ländlichen Raum (ERP) in Zusammenarbeit mit nationalen Partnerorganisationen in 40 Ländern und 7 europaweiten Netzwerken. In der kommenden Zeit möchte ERCA noch enger mit den lokalen Gemeinschaften zusammenarbeiten um Ideen und Erfahrungen zu wichtigen ländlichen Themen austauschen. Außerdem wird das ERP weiterhin unterstützt, einschließlich der Verwaltung des ERP-Halbzeitereignisses im Frühjahr 2021 und der Unterstützung für die Entwicklung von das 5. ERP-Treffen in Polen im Jahr 2022.

Herr Tom Jones wurde am 25. Februar 2021 von der Generalversammlung zum neuen Präsidenten gewählt. Er tritt die Nachfolge von Herrn Staffan Nilsson an. Tom, ein Landwirt und Aktivist für ländliche Gebiete in Wales, Großbritannien, ist ehemaliges Mitglied des Europäischen Wirtschafts- und Sozialausschusses EWSA, in dem er deren Experte für ländliche Gebiete war. Er hofft, seine breite Erfahrung in die Arbeit der Dörfer in Europa im Vorstand der ERCA einbringen zu können.

„... Ich glaube fest an den Beitrag des ländlichen Erbes zur wirtschaftlichen und sozialen Erneuerung. Ich bin ein starker und engagierter Verfechter der nationalen ländlichen Parlamente und des Europäischen ländlichen Parlaments, dessen Organisatoren ich sehr schätze. Die Stimmen der Landbevölkerung müssen gehört werden, wenn wir Brücken zwischen Land und Stadt bauen, um ein nachhaltiges grünes Abkommen zu erreichen. Ein Abkommen, das den Wohlstand der ländlichen Umwelt rettet, den Menschen Struktur sowie wirtschaftliche und soziale Hoffnung gibt und gleichzeitig Möglichkeiten nutzt, um zu globalen Herausforderungen beizutragen. Wir sind ländlich, plural ländlich! ““

Der neue Vorstand besteht aus folgenden Personen:

van Essen, Ben	Niederländischer Nationaler Dorfverband (LVKK), Niederlande
Gorman, Maria	Irish Rural Link, Irland
Halhead, Vanessa	Scottish Rural Action (SRA), Großbritannien
Jones, Tom	Action with Communities in Rural England (ACRE), UK
Laukkanen, Reena	Finnish Village Association, Finnland
Nilsson, Staffan	Rural Sweden (HSSL), Schweden
Schütz, Frank	Brandenburgische Dorfbewegung - Netzwerk lebendiger Dörfer e.V., Deutschland
Šetkienė Virginija	Litauische Union der ländlichen Gemeinden, Litauen
Shucksmith, Mark	Action with Communities in Rural England (ACRE), UK

Registered address:

European Rural Community Alliance
c/o Hela Sverige ska leva

Stortorget 7, 1 tr. SE-111 29 Stockholm / Sweden

Website: www.ruralcommunities.eu

Email: vanessa@duthchas.org.uk